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országgyű lési képviselő
Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7, cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésröl szóló 2012.
évi )(XXVI . törvény 42. * (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a
Földm űvelésügyi Minisztériumot vezető miniszteréhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezetőjéhez

"A Minisztérium igy kíván nagyobb figyelmet szentelni az agrárképzésnek? "

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom !

Tisztelt Miniszter Úr !

A Földművelésügyi Minisztérium nyilvános álláspontja és a Közös Agrárpolitik a
hazai akcióterületei között is megfogalmazódott a szakképzésre való fokozott koncentrálódá s
igénye. Ennek ellenére nem élnek számtalan kedvez ő, az Európai Unió által nyújtott
pályázatok lehetőségeivel, Mindezekből kifolyólag szeretném ismertetni Önnel e hiányosság
pótlásának fontosságát .

Az új kormányzati ciklus kezdetén megfogalmazódott, agrárszakképzésre történ ő
nagyobb összpontosítás érdekében létrehozták az Agrárszakképzési F őosztályt és helyettes
államtitkári felügyelet alá kerültek a terület oktatási ügyei . Jelenleg 63 szakképzö-é s
szakközépiskola tartozik a Minisztérium égisze alá .

Mindezekhez társulnak az Unió 2014-2020 közötti programozási időszakára
elfogadott, hazai Vidékfejlesztési Stratégia sarokpontjai . Ennek első akcióterülete kifejezetten
a tudásátadást, a képzéseket célozza meg. Megfogalmazódik a stratégiában a gazdák
átlagéletkorának fiatalítása, tehát a generációs megújulás szükségessége is kinyilatkoztatásra
kerül, melyben a megfelelő képzés lételem .

Nem elhanyagolandó információ továbbá, hogy több mint negyedszázezer diá k
részesül középszintű agrárképzésben és közel 3000 szakember áll alkalmazásban eze n
oktatási intézményekben .



A Földművelésügyi Minisztérium Szervezeti és M űködési Szabályzata kimondja ,
hogy az alá tartozó Agrárszakképzési F őosztály felel a fent említett, minisztériumi hatáskörb e
tartozó nevelési-oktatási intézmények fejlesztéséért és igy a velük kapcsolatos pályázatokért
is .

A fentiek összevetése alapján tulajdonképpen az uniós pályázatok minél széleseb b
körű kiaknázása, illetve az azokon való részvétel, nemcsak hogy célkit űzése, hanem
kötelessége is lenne a Minisztériumnak, melyet az esetek döntő többségében elmulaszt . Tesz i
ezt úgy, hogy a pályázati összegek meghatározó hányada teljes mértékben EU-s keretből kerül
kifizetésre, tehát önerő nélküli források . A kötelezettség elhanyagolása pedig abszolút nem
szolgálja a területre való fokozott összpontosítást, annak felfejlesztését, inkább az amúgy i s
kedvezőtlen helyzetét rontja tovább . Ez pedig egy mez őgazdasági beállítottságú, jó természeti
adottságokkal megáldott ország esetében igencsak öngólnak mondható .

Mindezekből kifolyólag kérdezném Miniszter urat, hogy mikor kívánnak kellő figyelmet
fordítani a magára hagyott 63 agrárintézményre? Várható-e a területet célzó pályázati
lehetőségek kihasználása, Uniós pályázati forrásokkal történ őjavítása?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2016. június 3 .

Vágó Sebestyén
Országgyűlési képviselő
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